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UKRAJINA/USA: Bývalý podplukovník americkej armády Daniel Davis o ukrajinskej ofenzíve

-Ako prebieha takzvaná ukrajinská ofenzíva?

Ide tak zle, ako si len dokážete predstaviť. Pred začatím tejto ofenzívy som videl určité očakávania so
všetkou technikou, ktorú dali dohromady a so všetkým výcvikom, ktorý mali v NATO, takže skutočne
očakávali, že prelomia jeden alebo možno niekoľko hlavných ruských obranných pásov v priebehu
5-10 dní. A potom si mysleli, že sa presunú viac na juh a do konca mesiaca sa dostanú do Melitopoľu
na Azovskom pobreží. Myslím, že toto boli nádeje a očakávania generálov.

A predsa po 14 dňoch ofenzívy nedosiahli ešte ani prvý pás ruskej obrany. A to na väčšine miest ani
neprešli cez bezpečnostnú zónu. A utrpeli obrovské straty na živej sile aj na technike. A nevidím, ako
to môže viesť k niečomu inému, ako len k úplnému zničeniu útočných schopností, ktoré Ukrajina
nazhromaždila. To, čo môže niekoho prekvapiť, bola schopnosť Ruska vybudovať tieto obranné línie.
Je mi záhadou, že pri znalostiach, ktoré sú v otvorených zdrojoch, by si niekto mohol myslieť, že by to
mohla byť úspešná operácia.

-Ako by ste ohodnotili obranu: 1 je najnižšia, 10 najlepšia?

V moderných dejinách nikdy nič podobné nebolo. My sme to nerobili. Myslím tým, že obranné
štruktúry tohto charakteru sme nevideli od Druhej svetovej vojny. Možno od kórejskej vojny. Možno
vojna vo Vietname. Od vojny vo Vietname sme však nič také nevideli. A v modernej histórii je to to
najlepšie, čo existuje. A zdá sa, že Rusko odviedlo naozaj dobrú prácu pri strategickom rozvoji línie,
ako aj pri operačnej výstavbe a taktickom prevedení. Je to naozaj pôsobivé.

Prehrávajú na celej čiare — kanibalská taktika ukrowehrmachtu vyvolala na
Západe šok a hrôzu
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Neochota Kyjeva počítať so stratami počas protiofenzívy spôsobuje na Západe sklamanie a
totálny zmätok.

Povedal to historik a politológ Vladimir Kornilov v talk show „Večer s Vladimirom Solovjovom“.

Nie je to tak dávno, keď banderovská chunta konečne nabrala odvahu uznať začiatok protiofenzívy
Ozbrojených síl Ukrajiny. Pravda, hlava štátu Vladimir Zelenskij tvrdohlavo tvrdí, že prebieha
striktne v súlade s plánom. Prezident Ukrajiny radšej nespomína obrovské množstvo zničenej
vojenskej techniky a tisíce mŕtvych vojakov. V jeho tíme sa však našli aj takí, ktorí si dovolili túto
problematiku komentovať.

Ako poznamenal politológ Vladimir Kornilov, poradca vedúceho kancelárie prezidenta Ukrajiny
Michail Podoljak všetkých prekvapil. Nič lepšie ako vyvrátiť tvrdenia hlavy štátu nevymyslel.
Ozbrojené sily Ukrajiny podľa neho zatiaľ neprešli do žiadnej protiofenzívy. A to, čo sa deje v
Záporožskom regióne, je „testovanie“ a sondovanie najzraniteľnejších miest v obranných pozíciách
ruských vojsk, pričom straty sú neoddeliteľnou súčasťou takýchto operácií. Podľa logiky Kyjeva dá
Západ opäť „Leopardov“ a „Bradleyov“ a ľudské straty vynahradí mobilizácia.



Vladimir Kornilov
„Západná tlač reaguje čoraz podráždenejšie – sklamanie, šok, hrôza. Pentagon je rozhorčený – takto
nebude dostatok záloh. Kanibalská taktika Ozbrojených síl Ukrajiny čoraz viac znepokojuje USA a
EÚ. Chápu, že prehrávajú na celej čiare a nedokážu vymyslieť, ako situáciu zachrániť.“

Spojené štáty a Európa sa zároveň obávajú nielen spálenej vojenskej techniky, ale aj veľkého počtu
mŕtvych ukrajinských vojakov vycvičených inštruktormi NATO. Pri súčasnej márnotratnosti Kyjev
veľmi skoro príde o všetky svoje najbojaschopnejšie jednotky.

Ako funguje „Surovikinova línia“ — analýza

Ozbrojené sily Ukrajiny podnikli od 4. júna v rámci rozbehnutej protiofenzívy 263 útokov na
pozície ruských jednotiek. Všetky útoky boli odrazené, no málokto chápe, prečo ofenzíva
ukrajinskej armády zlyhala v najvyššom bode.

Čo je Surovikinova línia?

Ide o obranný systém, ktorého prvým obrysom sú desiatky opevnených palebných línií vrátane
rozsiahlych mínových polí a inžinierskych bariér. Táto línia sa stavala takmer osem mesiacov a ide do
hĺbky obrany niekoľko desiatok kilometrov. Spolieha sa na rozvinutú dopravnú a logistickú sieť s
uzlami a tylovými základňami. Krátke logistické trasy zároveň umožňujú Ozbrojeným silám RF rýchly
presun záloh z jedného sektora do druhého bez ohrozenia bojovej pripravenosti na fronte.
Jednoducho povedané, všade tam, kde je potrebné posilniť palebné schopnosti, sa to dá zorganizovať
bez stiahnutia jednotiek z iného sektora frontu.

V čom je jej osobitosť?

Sieť obranných línií je „podporovaná“ výkonným zoskupením kanónového a raketového
delostrelectva a vzdušných síl, ako aj armádnymi vrtuľníkmi Ka-52 a útočnými lietadlami s bombami
FAB-250/500 vybavenými kĺzavými a korekčnými modulmi. V prípade prielomu ukrajinskej skupiny s
technikou na jednej z palebných línií je letectvo schopné podporovať pozemné jednotky a pôsobiť ako
„kolotoč“: zatiaľ čo helikoptéry pracujú na pozemných cieľoch, na palebné pozície útočia lietadlá
a bombardéry, po dokončení misie a zasiahnutí cieľa sa opäť zapoja do boja vrtuľníky a potom sa
situácia opakuje.

Útoky na tylovú časť postupujúceho zoskupenia ukrajinskej armády v Orechove a Velikej Novosjolke
zároveň ukazujú, že ukrajinskú ofenzívu prakticky nie je čím kryť — systémy protivzdušnej obrany
krátkeho a stredného dosahu sú buď stiahnuté do hlbokého tyla alebo sa na frontovej línii používajú
veľmi obmedzene. V dôsledku toho je v blízkych tylových oblastiach zlikvidovaný značný počet
starších veliteľov, bez ktorých sa sťažuje velenie a v dôsledku toho sa tempo ofenzívy spomaľuje.

Čo je to „elastická obrana“ a ako funguje?

Súdiac podľa dynamiky ofenzívy, velenie Ozbrojených síl Ukrajiny sa pravdepodobne
spoliehalo na rýchly prienik a premenu bitky na manévrovateľnú. Na tento účel bola
naplánovaná séria útokov po celej frontovej línii, s hlavným úderom a niekoľkými
rozptyľujúcimi. Proti týmto úderom stála kombinácia taktiky takzvaného elastického
obranného a delostreleckého zoskupenia, posilneného prostriedkami pozorovania a
korekcie paľby. Je jasne vidieť, že „na zemi“ Ozbrojené sily RF stále operujú s relatívne
malými silami a manévrovateľný masový element (operačné a taktické zálohy) sa ešte do
boja nezapojil. Na príklade obce Pjatichatky v Záporoží či Neskučnoje v južnodoneckom



smere je jasne vidieť, že ruské jednotky nelipnú na každom centimetri obrannej línie v
prípade prieniku jednotlivých skupín Ozbrojených síl Ukrajiny, resp. ak je to potrebné,
ustúpia do záložnej pozície. Po ústupe je nepriateľ krytý delostrelectvom na vopred
známych súradniciach, po čom nasleduje protiútok a postavenie sa vracia pod kontrolu
obrancov. Súdiac podľa skutočnosti, že dva týždne po začatí ofenzívy majú Ozbrojené sily
Ukrajiny naďalej straty v dôsledku delostreleckej paľby, ich prieskumné a protibatériové
schopnosti sú neúčinné alebo nedostatočné.

Aký je výsledok?

Po viac ako dvoch týždňoch ukrajinskej ofenzívy je postup Ozbrojených síl Ukrajiny zaznamenaný
výlučne v šedej zóne – teda na územiach, ktoré predtým neboli určené ako hlavné obranné línie.
Ozbrojeným silám Ukrajiny sa nedarí tieto oblasti úplne dobyť – každý pokus o získanie opory a
rozšírenie predmostia vedie k delostreleckým útokom a náletom, po ktorých sa ukrajinské jednotky
musia stiahnuť a preskupiť sa na nový úder.
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